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Protokół Nr 16/19 
z posiedzenia Zarządu Powiatu Wołowskiego 

w dniu 20 marca 2019 r. 
 

Posiedzenie odbyło się w siedzibie Starostwa Powiatowego w Wołowie 
 przy pl. Piastowskim 2 w Wołowie, w godz. 09:00 – 10:40. 

 
 
W posiedzeniu uczestniczyli: 

1) Janusz Dziarski – przewodniczący Zarządu 
2) Michał Gołąb - członek Zarządu 
3) Kamil Jeżyna - członek Zarządu 
4) Zbigniew Posacki – członek Zarządu  
5) Kazimierz Pakulski – członek Zarządu 

 
(Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  
p. Beata Sadowska – Skarbnik Powiatu, 
p. Małgorzata Tkaczyk – Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wołowie, 
p. Robert Stępień – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Wołowie, 
p. Magdalena Górak – Kaleta – Biuro Promocji i Współpracy, 
p. Katarzyna Uran – Wydział Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych, 
p. Andrzej Nejman – Sekretarz Powiatu, 
p. Paweł Czarny – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Wołowie.  
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Pan Starosta, witając uczestników spotkania. 
Następnie przedstawił porządek posiedzenia. 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie proponowanego porządku posiedzenia. 
3. Rozpatrzenie oraz przyjęcie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, 

na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2019 r. 

4. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Zarządu w sprawie powołania komisji konkursowej w celu 
opiniowania ofert złożonych w ramach otwartego konkursu ofert na wsparcie wykonania zadań 
publicznych Powiatu Wołowskiego z zakresu kultury oraz kultury fizycznej i sportu. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Zarządu w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia 
zawodowego nauczycieli w 2019 r.  

6. Sprawy różne.  
7. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad.2  Przyjęcie proponowanego porządku posiedzenia.  
 
Proponowany porządek posiedzenia został przyjęty przez członków Zarządu jednogłośnie. 
 
Ad.3 Rozpatrzenie oraz przyjęcie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, 
na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2019 r. 
 
Przed przystąpieniem do omówienia uchwały P. Skarbnik zaznaczyła, że przedmiot uchwały dotyczy 
zadania, które jest realizowane poza budżetem Powiatu. Środki finansowe na to zadanie znajdują się 
na kontach depozytowych i wykazuje je jako wydatki zrealizowane Państwowy Fundusz Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych. 
 
Głos zabrała P. Małgorzata Tkaczyk, która przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Powiat 
Wołowski otrzymał środki finansowe w wysokości 364 191,00 zł na realizację zadań określonych w treści 
uchwały w 2019 roku. Jest to łączna kwota, jaka przypada na rehabilitację zawodową, realizowaną przez 
Powiatowy Urząd Pracy, i społeczną, realizowaną przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie. Na 
zadania realizowane w ramach rehabilitacji społecznej przeznaczono kwotę w wysokości 264 191,00 zł. 
Niestety, podobnie jak w latach poprzednich, nie jest to kwota, która pozwoli na zrealizowanie 
wszystkich wniosków, które składają osoby niepełnosprawne. 
 
P. Starosta zapytał o kwotę i rodzaje zadań, które nie są realizowane w ramach tych środków? 
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P. Małgorzata Tkaczyk wyjaśniła, że w ramach wszystkich rodzajów zadań w ramach rehabilitacji 
społecznej nie są realizowane środki. W przypadku turnusów rehabilitacyjnych, dofinansowanie jest 
udzielane tylko osobom o znacznym stopniu niepełnosprawności i dzieciom, natomiast dla osób o lekkim 
i umiarkowanym stopniu niepełnosprawności nie wystarcza już środków finansowych. W przypadku 
posiadania większej kwoty na dofinansowanie do sportu, kultury, rekreacji i turystyki osób 
niepełnosprawnych, istniało by większe zainteresowanie Stowarzyszeń do składania wniosków w tym 
zakresie. Na dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki 
pomocnicze, przyznawane osobom niepełnosprawnym oraz na dofinansowanie do likwidacji barier 
architektonicznych, w komunikowaniu się i technicznych, w związku  z indywidualnymi potrzebami osób 
niepełnosprawnych, potrzeba by było posiadać podwojoną kwoty, jaką powiat dysponuje, by 
zrealizować wszystkie złożone wnioski. Podobnie sytuacja wygląda w przypadku środków na zlecanie 
zadań fundacjom oraz organizacjom pozarządowym. 
 
P. Starosta zapytał o kwotę, jaka w roku poprzednim była przeznaczona na dofinansowanie do likwidacji 
barier architektonicznych, w komunikowaniu się i technicznych, w związku  z indywidualnymi potrzebami 
osób niepełnosprawnych i ile środków faktycznie zostało wydanych w ramach ww. dofinansowania? 
 
P. Małgorzata Tkaczyk odpowiedziała, że w ramach dofinansowania do likwidacji barier 
architektonicznych, w komunikowaniu się i technicznych, w związku  z indywidualnymi potrzebami osób 
niepełnosprawnych w większości składa się wnioski na remont łazienek i w ramach takiego zadania 
przeznaczane są środki na jego dofinansowanie w wysokości 4.000,00 zł. Bardzo często również 
wnioskuje się o zakup komputera i takie dofinansowanie wynosi 1.000,00 zł. Kwota, jaką przeznaczono 
w roku poprzednim, jest bardzo zbliżona do podziału środków w tym roku, i najwięcej środków dotyczy 
likwidacji barier architektonicznych, mniej komunikowania się, najmniej zaś barier technicznych. W 
ramach wszystkich typów dofinansowań, najwięcej jednak składanych jest na dofinansowanie 
zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze, przyznawane 
osobom niepełnosprawnym , dlatego pula środków w tym zakresie jest zawsze najwyższa.  
 
P. Skarbnik dodała, że środki, które nie zostały wykorzystane w ramach dofinansowania zwrot kosztów 
wyposażenia stanowiska pracy osoby niepełnosprawnej są przesuwane do budżetu Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie w Wołowie na realizację kolejnych dofinansowań w likwidacji barier bądź 
turnusów rehabilitacyjnych.  
 
P. Robert Stępień poinformował Członków Zarządu, że w ramach rehabilitacji zawodowej realizowane 
są dwa zadania: przyznawanie środków na podjęcie działalności gospodarczej, rolniczej albo wniesienie 
wkładu do spółdzielni socjalnej (skierowane do osób niepełnosprawnych, które chcą rozpocząć 
działalność gospodarczą) oraz zwrot kosztów wyposażenia stanowiska pracy osoby niepełnosprawnej 
(skierowane do pracodawców). Środki finansowane na realizację ww. zadań nie są wysokie, natomiast 
w stosunku do rehabilitacji społecznej, nie ma tu tak dużo wniosków, stąd taki zaproponowany ich 
podział. Na chwilę obecną, dwie osoby niepełnosprawne wyraziły zainteresowanie dofinansowaniem 
na podjęcie działalności gospodarczej, rolniczej albo wniesienie wkładu do spółdzielni socjalnej oraz 
dwa podmioty gospodarcze zasygnalizowały chęć starania się o zwrot kosztów wyposażenia 
stanowiska pracy osoby niepełnosprawnej. W roku poprzednim z puli środków w wysokości 80.000,00 
zł zrealizowano dwa wnioski Powiatowego Centrum Medycznego Sp. z o.o. o zwrot kosztów 
wyposażenia stanowiska pracy osoby niepełnosprawnej. Warunki formalne otrzymania dofinansowania 
niestety dla niektórych osób są ciężkie do osiągnięcia, w stosunku do innych możliwości starania się o 
dofinansowanie (poza PFRONem).  
 
P. Jeżyna zapytał, z czego wynika skoncentrowanie się na jedynie dwóch działaniach w ramach 
rehabilitacji zawodowej, z pominięciem pozostałych trzech zadań? 
 
P. Robert Stępień odpowiedział, że wspomniany podział wynika z braku zainteresowania uzyskaniem 
dofinansowania w ramach pozostałych zadań, które miało miejsce w latach poprzednich. Pracodawcy 
również składają wnioski o dofinansowanie bezpośrednio do oddziału w Warszawie (głównej filii).   
 
Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania: 
Zarząd 5 głosami „za” przy braku głosów „przeciwnych”  i braku głosów „wstrzymujących się” 
przyjął projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone 
zostaną środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2019 r.  
 
Ad.4 Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Zarządu w sprawie powołania komisji konkursowej 
w celu opiniowania ofert złożonych w ramach otwartego konkursu ofert na wsparcie wykonania 
zadań publicznych Powiatu Wołowskiego z zakresu kultury oraz kultury fizycznej i sportu. 
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Głos zabrała P. Magdalena Górak - Kaleta, która przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Zgodnie z ustawą o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, w momencie ogłoszenia 
konkursu rozpoczęto nabór przedstawicieli organizacji pozarządowych do prac w komisji konkursowej 
w celu opiniowania ofert złożonych w ramach otwartego konkursu ofert na wsparcie wykonania zadań 
publicznych Powiatu Wołowskiego z zakresu kultury oraz kultury fizycznej i sportu. Do upływu końca 
terminu naboru (tj. do 15 marca 2019 r.) wpłynęła jedna kandydatura. Stowarzyszenie Propago zgłosiło 
P. Krystynę Laszkiewicz. Zgłoszona kandydatura spełnia wszelkie niezbędne warunki, aby móc zostać 
członkiem komisji konkursowej, aczkolwiek ostateczną decyzję co do składu komisji określa Zarząd 
Powiatu.  
 
P. Wicestarosta zapytał o skład komisji.  
 
P. Magdalena Górak – Kaleta poinformowała, że komisja powinna liczyć co najmniej trzy osoby, przy 
czym w przypadku zgłoszenia kandydatury przedstawicieli organizacji pozarządowych, dobrą praktyką 
jest uwzględnienie jej w składzie komisji w  przypadku spełniania warunków. Pozwoli to na zachowanie 
transpiracyjności.  
 
P. Wicestarosta zgłosił swoją kandydaturę na członka komisji konkursowej jako przedstawiciela Zarządu 
Powiatu.  
 
P. Starosta przeprowadził głosowanie dotyczące poparcia kandydatury P. Michała Gołębia na członka 
komisji konkursowej.  
 
Zarząd 5 głosami „za” przy braku głosów „przeciwnych”  i braku głosów „wstrzymujących się” 
przyjął kandydaturę P. Wicestarosty. 
 
P. Starosta zgłosił kandydaturę P. Zgniewa Posackiego jako drugiego przedstawiciela Zarządu Powiatu 
w uwagi na jego bogate doświadczenie w pracach komisji konkursowych i współpracy z organizacjami 
pozarządowymi.  
 
Zarząd 4 głosami „za” przy braku głosów „przeciwnych”  i 1 głosie „wstrzymującym się” przyjął 
kandydaturę P. Zbigniewa Posackiego. 
 
P. Jeżyna zaproponował, aby komisja liczyła co najmniej czterech członków i żeby znajdował się w niej 
również pracownik merytoryczny, tj. Pani Magdalena Górak – Kaleta.  
 
Zarząd 5 głosami „za” przy braku głosów „przeciwnych”  i braku głosów „wstrzymujących się” 
przyjął kandydaturę P. Magdaleny Górak – Kalety. 
 
P. Starosta przeprowadził głosowanie dotyczące poparcia kandydatury P. Krystyny Laszkiewicz 
na członka komisji konkursowej jako przedstawiciela organizacji pozarządowych. 
 
Zarząd 5 głosami „za” przy braku głosów „przeciwnych”  i braku głosów „wstrzymujących się” 
przyjął kandydaturę P. Krystyny Laszkiewicz. 
 
Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania: 
Zarząd 5 głosami „za” przy braku głosów „przeciwnych”  i braku głosów „wstrzymujących się” 
podjął uchwałę w sprawie powołania komisji konkursowej w celu opiniowania ofert złożonych w 
ramach otwartego konkursu ofert na wsparcie wykonania zadań publicznych Powiatu 
Wołowskiego z zakresu kultury oraz kultury fizycznej i sportu.  
 
Ad.5 Zaopiniowanie projektu uchwały Zarządu w sprawie planu dofinansowania form 
doskonalenia zawodowego nauczycieli w 2019 r. 
 
Głos zabrała P. Katarzyna Uran, która przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Uchwała 
dotyczy podziału środków w wysokości 145.401.00 zł na doskonalenie zawodowe nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Powiat 
Wołowski w 2019 roku. Szczegółowy podział został zawarty w treści uchwały. P. Katarzyna Uran 
wspomniała, że obsługująca Powiat Wołowski kancelaria zwróciła uwagę, aby może w przyszłym roku 
zmienić sposób przyznawania środków na doskonalenie zawodowe w taki sposób, aby wniosek 
nauczyciela ubiegającego się o dofinansowanie nie musiał być kierowany do Zarządu Powiatu jako 
organu który przyznaje dofinansowanie, lecz do dyrektora, który będzie wówczas odpowiedzialny za 
jego rozpatrzenie i przyznanie.  
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P. Starosta zwrócił uwagę, że dzięki przyznawaniu środków finansowanych na doskonalenie nauczycieli 
bezpośrednio przez Zarząd, istnieje większa kontrola środków finansowych, wyklucza to faworyzowanie 
danej szkoły oraz pozwala uniknąć podwójnego dofinansowania. W związku z powyższym, należałoby 
zostawić to w takiej formie, jaka istnieje w obecnej uchwale.  
 
P. Posacki zapytał, co stanowiło podstawę podziału środków finansowanych między poszczególne 
placówki? 
 
P. Katarzyna Uran odpowiedziała, że podział został wykonany na podstawie złożonych przez 
dyrektorów wniosków oraz kwoty środków finansowych, jaką dysponuje powiat na to zadanie. 
 
P. Skarbik dodała, że odpis na koszty związane z dofinansowaniem doskonalenia zawodowego 
nauczycieli robiony jest na podstawie kwoty wynagrodzeń, jakie są ustalone na dany rok w konkretnej 
placówce. Odpis wynosi 0,8%. Dwa razy w roku Zarząd przyznaje środki na ww. cel na wnioski złożone 
przez nauczycieli. W każdym roku środki, które powiat zabezpiecza na realizację wspomnianego 
zadania, nie są wykorzystywane w całości i przeznaczane są końcem roku na realizację innych zadań.  
 
P. Posacki zapytał o termin składania przez dyrektorów planów dofinansowania form doskonalenia 
nauczycieli? 
 
P. Katarzyna Uran odpowiedziała, iż zgodnie z rozporządzeniem Ministra Edukacji Narodowej z dnia 18 
stycznia 2019 r. w sprawie dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli, dyrektorzy do końca 
listopada mają obowiązek przedłożenia takiego planu. Plany w następnej kolejności są opiniowane 
przez Wydział Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych i przedstawiane zostają Zarządowi 
Powiatu.  
 
Podjęcie uchwały będzie mogło nastąpić dopiero po uzyskaniu pozytywnej opinii związków 
zawodowych.  
 
Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania: 
Zarząd 5 głosami „za” przy braku głosów „przeciwnych”  i braku głosów „wstrzymujących się” 
zaopiniował projekt uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 
nauczycieli w 2019 r.  
 
P. Starosta ogłosił 5 minut przerwy w posiedzeniu Zarządu Powiatu. 
 
Ad.6 Sprawy różne. 
 
Głos zabrał P. Paweł Czarny, który omówił aktualne sprawy drogowe. Na spotkaniu ze Starostą 
Trzebnickim przeprowadzono rozmowę na temat przebudowy drogi powiatowej nr 1274D. Białawy 
Wielkie - granica Powiatu. Zarząd Dróg Powiatowych w Wołowie w dniu 19 marca złożył do Zarządu 
Powiatu pismo w sprawie zabezpieczenia środków finansowych w wysokości 60.000,00 zł na wykonanie 
dokumentacji projektowej fragmentu odcinka drogowego na wspomniane zadanie, żeby móc 
dostosować parametry obecnie istniejącego stanu drogi do nowego stanu, tj. o poszerzenie drogi do 
szerokości 6 m z poboczami utwierdzonymi frezowaniami oraz krótkim odcinkiem chodnika przy dwóch 
zabudowach. P. Paweł Czarny dodał, iż wnioski składane do Funduszu Dróg Samorządowych, które 
łączą dwa powiaty, zyskują przy ocenianiu wniosku dodatkowy punkt.  
 
P. Starosta, w nawiązaniu do złożonego przez Zarząd Dróg Powiatowych w Wołowie wniosku, 
wystosował do Członków Zarządu wniosek o określenie swojego stanowiska w zakresie przystąpienia 
do realizacji omawianego zadania i określenia jego zasadności. Na forum publicznym P. Wójt gminy 
Wińsko oferowała 50% dofinansowania do przebudowy dróg w obszarze zabudowanym, natomiast na 
chwilkę obecną brak jest jakiejś konkretnej deklaracji z jej strony. 
 
P. Jeżyna zapytał, na jakiej długości leży odcinek, który stanowić by miał przedmiot przebudowy? 
 
P. Paweł Czarny odpowiedział, że cały odcinek wynosi 12 km, natomiast fragment przy granicy powiatu 
do pierwszych zabudowań wynosi niecały 1 km, w związku z czym nie jest konieczne posiadanie decyzji  
środowiskowej.  
 
P. Starosta zaznaczył, że nie ma obowiązku przebudowywania od razu całości odcinka drogi, można 
robić to etapami. Przy podjęciu decyzji trzeba jednakże kierować się możliwościami finansowymi, jakie 
ma powiat. P. Starosta zapytał o szacunkowy koszt dokumentacji obejmującej cały odcinek drogi? 
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P. Paweł Czarny odpowiedział, iż szacunkowy koszt wg ustalonych wytycznych wyliczeniowych całej 
dokumentacji wynosić mógłby ok. 600.000,00 zł. Jest to jednak kwota znacznie zawyżona, jej 
prawidłowość zweryfikuje ewentualny przetarg na wykonanie dokumentacji. 
 
P. Wicestarosta zaproponował ogłoszenie przetargu na dokumentację wspominanego fragmentu 
odcinka przy granicy powiatu, w szczególności, że jego stan techniczny jest bardzo zły, a w dalszej 
przyszłości rozważenie przygotowania dokumentacji na pozostały odcinek drogi.  
 
P. Sekretarz zapytał P. Dyrektora ZDP, na kiedy przewiduje się rozpoczęcie prac w Godzięcinie? 
 
P. Paweł Czarny odpowiedział, że wysłano wniosek o przyśpieszenie wydania decyzji do Wód Polskich. 
Przy korzystnych uwarunkowywaniach inwestycja będzie mogła rozpocząć się w przyszłym roku. Jej 
koszt wynosi szacunkowo ok. 7.400.000,00 zł. Jest to najbogatsza inwestycja powiatu. Przy uzyskaniu 
dofinansowania z programu w wysokości 50% oraz zaproponowanego współudziału Gminy Brzeg Dolny 
w realizacji inwestycji w wysokości 50%, powiat będzie musiał zabezpieczyć na jego realizację około 2 
mln. 
 
P. Pakulski zapytał, jaki byłby koszt wykonania odcinka w Gródku, który połączył by przebudowane 
w roku poprzednim odcinki? 
 
P. Paweł Czarny oświadczył, iż koszt wykonania przebudowy wspomnianego odcinka wyniósłby około 
400.000,00 zł. Musiałoby to jednak zostać wykonane własnymi środkami.  
 
P. Sekretarz zwrócił uwagę, iż przed podjęciem decyzji co do wykonania dokumentacji projektowej na 
odcinek drogi powiatowej nr 1274D. Białawy Wielkie - granica Powiatu, należy dokonać analizy 
wszystkich rozpoczętych, niedokończonych i zaplanowanych inwestycji drogowych. 
 
P. Michał Gołąb zaproponował, aby rozpocząć przygotowywanie dokumentacji projektowej na odcinek 
drogi powiatowej nr 1274D. Białawy Wielkie - granica Powiatu łączącego Wińsko i Kleszczowice i tym 
samym wystosować pismo do P. Wójt Gminy Wińsko informujące o podjęciu działań związanych z 
przebudową drogi i zapytaniem o partycypację w kosztach Gminy, zgodnie z publicznym 
oświadczeniem, wynoszącą 50% całości inwestycji.  
 
P. Starosta zauważył, że gdyby Gmina Wińsko (jako inwestor zastępczy) starała się o dofinansowanie 
z Funduszu Dróg Samorządowych na przebudowę tej drogi, otrzymała by wyższą kwotę środków na 
realizację ww. zadania. Nie wiadomo, czy spełniałoby to rozwiązanie warunki formalne starania się o 
środki, bo nadzór nad drogą ma Zarząd Dróg Powiatowych w Wołowie.  
 
Zarząd Powiatu postanowił, iż w pierwszej kolejności wystosuje pismo do P. Wójt Gminy Wińsko  
z zapytaniem o partycypację w kosztach przebudowy drogi wynoszącą 50% całości inwestycji. 
 
Wobec braku głosów w dyskusji, przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia. 
 
Ad.7 Zamknięcie posiedzenia. 
Wobec wyczerpania porządku p. Starosta zamknął posiedzenie Zarządu. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
Protokolant: 
Angelika Błońska 

Członkowie:   

  Janusz Dziarski 

Michał Gołąb  

       Kamil Jeżyna 

       Kazimierz Pakulski   
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                                                                                        Zbigniew Posacki  


